
Protokół Nr XXXVII/2021 

Sesji Rady Gminy Lipusz 

odbytej w dniu 10.11.2021 r. 

w Urzędzie Gminy Lipusz o godz. 1400 

 

 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 1400. 

Przewodnicząca Rady Gminy Bogumiła Mokwińska dokonała otwarcia sesji. Powitała wszystkich 

zgromadzonych na posiedzeniu /zał. nr 1, 2, 3, 4 do prot./. Na podstawie listy obecności 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest prawomocna do prowadzenia obrad  

i podejmowania uchwał. Na stan 15 – obecnych było 14. Przewodnicząca poinformowała 

radnych o wprowadzonych zmianach w porządku obrad, do których nie wniesiono uwag, został 

on przyjęty jednogłośnie w następującym brzmieniu: 

1. Sprawy regulaminowe: 

    a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

    b/ zatwierdzenie porządku obrad, 

    c/ przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

2. Informacja Wójta za okres międzysesyjny. 

3. Informacja Przewodniczącej Rady dotycząca otrzymanych Interpelacji Radnych.  

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ przyjęcia Programu Współpracy Gminy Lipusz z Organizacjami Pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2022, 

b/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lipusz na lata 2021-2028, 

c/ zmiany budżetu gminy Lipusz na 2021 rok, 

d/ zaliczenia drogi o znaczeniu lokalnym do kategorii dróg gminnych. 

5. Zapytanie i wolne wnioski Radnych. 

6. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż zapoznała się z treścią protokołu z XXXVI Sesji Rady 

Gminy Lipusz odbytej w dniu 06.10.2021 r., po czym zapytała Radnych o ewentualne uwagi  

i zastrzeżenia, których nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty przy 

jednym głosie wstrzymującym się.  

Ad. 2 

Informację za okres międzysesyjny przedstawił Wójt Gminy /zał. nr 5 do prot./. 

 

Ad. 3 

Przewodnicząca poinformowała, iż nie wpłynęła żadna interpelacja. 

 



Ad. 4a 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy 

Gminy Lipusz z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022. 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy – Mirosław Ebertowski  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – przeglądając program zwróciłam uwagę, że drugim 

priorytetowym zadaniem jest podejmowanie działań na rzecz aktywizacji osób 

niepełnosprawnych i starszych w gminie Lipusz. W zasadzie są to podpunkty dotyczące osób 

niepełnosprawnych. Można by się w przyszłości zastanowić nad aktywizacją osób starszych, 

ponieważ seniorów jest coraz więcej a ich aktywność jest różna. Myślę, że dobrze by było, gdyby 

pojawiły się jakieś formy ich aktywizacji i może warto byłoby w przyszłości przyjrzeć się temu 

zagadnieniu.  

 

Wójt - kiedy program pierwszy raz był wprowadzany to była dyskusja na tym czy działania 

zapisywać szczegółowo czy ogólnie. Doszliśmy do wniosku, żeby zadania zapisywać bardziej 

ogólnie, bo wówczas jest większa elastyczność. Jeśli organizacja wystąpi z jakimś działaniem to 

łatwiej się w nie wpisać. Czasami okazywało się, że jakieś działanie nie było przewidziane  

i dlatego obowiązują ogólne zapisy, umożliwia to bardzo szeroki zakres realizacji różnych 

przedsięwzięć. Takie zapisy dają większą elastyczność tego programu, większe możliwości 

odpowiadania na potrzeby, które się pojawiają. Program przyjmowany jest w listopadzie a 

obowiązywać będzie przez cały rok, gdyby była konieczność modyfikacji w przypadku zgłoszenia 

działań.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy – wiem, że pewne formy aktywizacji osób starszych są 

realizowane, więc może chociaż jeden podpunkt dotyczący tych działań. Chodzi mi głownie o 

to, żeby zapisy w pełni odzwierciedlały działania gminy.  

 

W dalszej wypowiedzi Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła uwagę, że w programie wystąpił 

błąd w punkcie 6. Okres realizacji programu.  

„Gmina Lipusz realizuje zadania publiczne we współpracy z podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na podstawie programu współpracy na 2022 r.”  

 

Przewodnicząca Rady - poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 6, 7 do prot. / 

 

 

 

 

 



Ad. 4b 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Lipusz na lata 2021-2028 

 

Omówienia uchwały dokonała Skarbnik Gminy Wójt Gminy – Anita Kulas  

Przewodnicząca Rady - poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 8, 9 do prot/ 

 

Ad. 4c 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt w sprawie zmiany budżetu gminy Lipusz na 2021 rok 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Mirosław Ebertowski. 

 

Wójt – chciałbym zwrócić Państwa uwagę na dofinansowanie jakie musimy udzielić do 

gospodarki odpadami. Brakuje tyle środków na realizacje usługi do końca roku. Koszty są wyższe 

niż planowaliśmy a wpływy nie zabezpieczają całości tych wydatków. Było to widać w treści 

uchwały § 5 ponad 200 000 różnicy.  

 

Radna Teresa Rolbiecka- czyli będą podwyżki planowane?  

 

Wójt- jeszcze w tym roku trzeba będzie ten temat podjąć.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy Bogumiła Mokwińska – w związku z tym, że już p. Wójt nawiązał 

do tego co trzeba dołożyć do wywozu odpadów komunalnych to mam pytanie odnośnie 

ściągalności. Mówiliśmy, że w związku z pandemią ściągalność była słabsza. Czy jest taka 

możliwość, że jeszcze jakieś środki wpłyną?   

 

Wójt- być może tak, ale to nie są znaczne zaległości, które będą miały wpływ na wyniki. 

 

Przewodnicząca Rady - poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 10, 11 do prot/ 

 

Ad. 4d 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt w sprawie zaliczenia drogi o znaczeniu lokalnym do 

kategorii dróg gminnych.  

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy - Mirosław Ebertowski. 

 

Przewodnicząca Rady - poddał pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 12, 13 do prot/ 

 



 

Ad. 5  

Radny Ryszard Ostrowski – panie Wójcie 5 listopada w Starostwie Powiatowym obyło się 

spotkanie z Sekretarzem Stanu i Wojewodą Pomorskim. Czy mógłby Pan przybliżyć czy jakieś 

propozycje padły na temat naszego regionu, jeśli chodzi o plan rozwoju? Czy akurat nas jako 

gminę nie ujęto w programach?  

 

Wójt – spotkanie bardziej dotyczyło podsumowania tego co zostało zrobione. Ja również 

przedstawiałem przedsięzwiecia zrealizowane na terenie gminy Lipusz z programów 

rządowych. Nie wyglądało to źle na tle innych gmin. Wartość projektów w przybliżeniu wyniosła 

19 000 000,00 natomiast dofinansowanie było poziomie 13 000 000,00 zł.  

 

Przewodnicząca Rady – Bogumiła Mokwińska - odczytała informację z dokonania analizy 

oświadczeń majątkowych za 2020 r dot. Radnych / zał. Nr 14 do prot. / 

 

Wójt Gminy Lipusz – Mirosław Ebertowski - odczytał informację z dokonania analizy oświadczeń 

majątkowych za 2020 r dot. pracowników Urzędu Gminy. / zał. Nr 15 do prot./ 

 

     W dalszej części wolnych wniosków Radni uzgodnili termin posiedzenia Komisji Wspólnej 

m.in. w sprawie zmian dotyczących gospodarki odpadami. Termin uzgodniono na dzień  

22 listopada br.   

 

Radny Ryszard Ostrowski –  mam pytanie odnośnie przekształcenia drogi na drogę gminną,  

o której mówiliśmy tzn. do Nowego Karpna i dalej. Czy tam będzie więcej robione?  Do Nowego 

Karpna jest droga poprawiona są ułożone płyty, ale czy dalej będzie jeszcze robiona droga? Czy 

ona pozostanę tak jak jest?  
 

Wójt Gminy Lipusz- Ona jest w trakcie przebudowy.  

 

Radny Ryszard Ostrowski- ale czy ona będzie tam do końca robiona?  

 

Wójt Gminy Lipusz – nie, do lasu tzn. do zjazdu.  

 

Radny Ryszard Ostrowski- czyli do Pomnika Pomordowanych. 

 

Ad. 6 

W tym miejscu porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady podziękowała  

za udział, dyskusję i zamknęła obrady o godz.14:45.  

 

         Protokołowała        Przewodnicząca Rady 

    /-/ Aneta Spychalska               /-/ Bogumiła Mokwińska 


